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پرسپولیس چطور قهرمان لیگ برتر شد؟ اسرار جام هشتم چه بود؟
راز گل سرخ

نكته بازی

01

07

34

متریکاآماربازی

شــهریار مغانلو علاوه بر کسب عنوان 
آقای گل لیگ برتــر، بهترین بازیکن 
ایــن رقابت ها هــم شــد. در جدول 
رده بندی بازیکن ها در سایت متریکا، 
مغانلو بــا میانگین نمــرات 7.55 بالاتر از ســایر بازیکن ها قرار 
گرفت و بهترین بازیکن فصل شــد. او علاوه بر 13گلی که زد و 
6پاس گلی که داد، 2بار هم برای تیمــش پنالتی گرفت تا یکی 
از تأثیرگذارترین بازیکن های لیگ باشــد. بعــد از او، رتبه دوم 
جدول بازیکن ها به مهدی قائدی رسید که در روز پایانی رقابت ها 
هت تریک کرد و برای لحظاتی حتی کفش طلا را با مغانلو شریک 
شــد. قائدی در نهایت با اختلافی ناچیز نسبت به مغانلو در رتبه 
دوم قرار گرفت. بهترین بازیکنان پرسپولیس هم مهدی ترابی و 

علیرضا بیرانوند بودند.
 

7گلی که استقلال به تراکتور زد این 
تیم را به رکــورد پرگل ترین برد این 
فصل رساند اما رکورد پرگل ترین بازی 
در تاریخ لیگ برتر دست نخورده باقی 
مانده اســت. پرگل ترین برد این فصل متعلق به همین استقلال 
بود که هوادار را با نتیجه 6بر یک شکســت داد. آبی ها با برتری 
7بر یک مقابل تراکتور این رکورد را ارتقا دادند. این بزرگ ترین 
پیروزی استقلال و سنگین ترین شکست تراکتور در تاریخ لیگ 
برتر بوده اما اســتقلال در لیگ تخت جمشید سابقه پیروزی 7بر 
یک مقابل برق تهران را داشــته اســت. آن نتیجه، پرگل ترین 
پیروزی به دســت آمده در تاریخ لیگ تخت جمشید بود و جالب 
اینکه دومین برد پرگل، برد 6بر صفر پرسپولیس مقابل استقلال 

بود که در همان سال ثبت شد.
 

هفته آخــر لیــگ برتر بــا 34گل و 
میانگیــن 4.25گل در هــر بازی به 
پرگل ترین هفته ایــن فصل و دومین 
هفته پرگل در تاریــخ لیگ برتر بدل 
شــد. تا قبل از هفته آخر، پرگل ترین هفته لیگ22 دقیقا هفته 
بیست ودوم این لیگ بود که با 24گل تمام شد و رکورد 3گل در 
هر بازی به جا ماند. اما در این هفته 10گل بیشــتر به ثمر رسید 
و رکورد پرگل ترین هفته لیگ22 منهدم شــد. جالب اینکه این 
34گل کمک کرد تا میانگیــن گل ها در این فصــل بالاخره به 
2گل در هر بازی برســد. در چند فصل اخیر میانگین گلزنی در 
بازی های لیگ برتر هرگز به 2گل نرسیده بود اما در لیگ جاری 
و در هفته  پایانی تعداد گل ها به 480 و میانگین گلزنی به 2گل 

در هر بازی رسید.

صبح ها مونیخ، شب ها پاریس
جهانگردی مهدی طارمی در فضای مجازی و رسانه ها با قدرت ادامه 
دارد و هر لحظه اخبار جدیدی در مورد مقصد بعدی او منتشر می شود. 
قرارداد طارمی با پورتو در پایان فصل آینده خاتمه می یابد و باشــگاه 
پرتغالی اگر قصد درآمدزایی از مهاجم ایرانی اش را دارد، در این تابستان 
باید او را بفروشد. با این تفاســیر، عجیب نیست که این همه شایعه در 
مورد انتقال طارمی به تیم های دیگر مطرح شده، اما حقیقتا باید گفت 
این داستان حسابی لوث شده و ســرگیجه مخاطبان را به دنبال آورده 
است. در شرایطی که چند روز پیش سایت ترانسفر مارکت با تخصص و 
تمرکز روی مسائل نقل وانتقالاتی مدعی شده بود به احتمال 80درصد 
طارمی راهی بایرن مونیخ خواهد شد، دیروز از پاری سن ژرمن به عنوان 
مقصد جدید مهاجم ایرانی یاد شــد. این وســط فنرباغچه ترکیه هم 

هست البته!

کلمه »آسان« را تعریف کن!
بعد از قرعه کشی مرحله گروهی جام ملت های آسیا منتظر بودیم ببینیم 
آیا واقعا کسی پیدا می شود از همان کلیشه مرســوم »گروه ما آسان 
نیست« استفاده کند یا نه. واقعا هیچ کس پیدا نشد؛ یعنی همه خجالت 
کشــیدند بگویند هم گروهی با امارات، فلسطین و هنگ کنگ دشوار 
است، اما ناگهان علیرضا جهانبخش از راه رسید و حرفی که انتظارش 
را می کشیدیم، زد: »خیلی ها می گویند گروه ما گروه آسانی است اما 
من اصلا موافق این مسئله نیستم.« دست شما درد نکند استاد. خیلی 
خوشحال می شویم جناب جهانبخش کلمه »آسان« را برای ما تعریف 
کند یا دست کم بگوید انتظار داشــته تیم ملی با کدام تیم ها هم گروه 
شــود تا قرعه راحتی از کار در بیاید؟ ایران 29بار با امارات، فلسطین و 
هنگ کنگ بازی کرده و 26بار برنده بوده؛ مگر اینکه شــما این آمار را 

خراب کنید!

ولی حالا چرا؟
بدون تردید یکی از بدترین اتفاقاتی که در بازه زمانی پایان فصل برای 
استقلال رخ داد و عنوان قهرمانی را از این تیم گرفت، مصدومیت کوین 
یامگا بود؛ مدافع- هافبک فرانسوی که یکی از مطمئن ترین و مؤثرترین 
بازیکنان استقلال بوده است. او تا پیش از دربی تهران فقط در دیدار با 
هوادار حضور نداشــت که آن هم به خاطر محرومیت بود. یامگا اما در 
نیمه اول شهرآورد صدمه دید و از آن زمان تا حالا خانه نشین بوده است. 
غیبت یامگا در همان مسابقه با پرسپولیس حسابی به چشم آمد و بعدتر 
هم تا حدودی حس شد. حالا خبر رسیده این بازیکن دیدار نیمه نهایی 
برابر نساجی مازندران را هم از دســت داده، اما در فینال احتمالی این 
تورنمنت حاضر خواهد بود. اینجاست که باید گفت: »آمدی جانم به 

قربانت، ولی حالا چرا؟!«

نیازی به تبریک رقبا نداریم
 33ساله

با »صفر« جام
 رامین رضاییان و بخت بدی که 

دست از سرش برنمی دارد

با هیچ متر و معیاری عملکرد رامین رضاییان در 
سپاهان ضعیف نبود. او با 2730 دقیقه بازی برای 
ســپاهان در لیگ برتر و جام حذفی، رکورددار 
بازی در این تیم در فصل جاری شد. مدافع راست 
طلایی پوشان در زمان حضورش در زمین، 7 گل 
زد و 8 پاس گل داد. این یعنــی رضاییان به طور 
متوسط هر 182 دقیقه یک گل زده یا یک پاس 
گل داده اســت. با همه اینها اما طلســم شوم و 
عجیب رضاییان در چنین فصل موفقی هم با او 
باقی ماند و به نوعی گریبان سپاهان را نیز گرفت. 
رامین در طول دوران فعالیت حرفه ای اش موفق 
به فتح هیچ جامی نشــده و گویا قرار هم نیست 
این خط تیره در کارنامه حرفه ای او از بین برود. 
با وجود دو مقطع حضور در پرسپولیس، رضاییان 
جامی با این تیم نگرفت. سرخپوشــان در لیگ 
پانزدهم بــه نایب قهرمانی بســنده کردند و در 
لیگ بیست ویکم هم که در نیم فصل دوم دوباره 
رضاییان را در جمع خــود دیدند، باز به رتبه ای 
بهتر از دومی دســت نیافتند. رامین امسال به 
سپاهان رفت؛ تیمی که در مقطع قابل توجهی از 
فصل صدرنشین بود و شانس نخست قهرمانی به 
شمار می رفت، اما نهایتا دست طلایی پوشان هم 
از کسب جام کوتاه ماند. رضاییان 33 ساله است و 
بعد از پایان آخرین مسابقه فصل سپاهان با مس 
کرمان زمزمه جدایی سر داده است. ممکن است 
او از ایران برود و طلسم جام نگرفتنش در لیگ 

کشورمان ابدی شود.

بهروز رسایلی|  وقتی پرسپولیس سال1401 را در رده سوم و 4 امتیاز پایین تر از سپاهان صدرنشین به پایان 
برد، کمتر کسی می توانست تصور کند این تیم به کورس برگردد و جام قهرمانی را بالای سر ببرد. سپاهان 
بازی رودررو را با یک گل دقیقه آخری از پرسپولیس برده بود و روی کاغذ بازی های آسان تری هم در 
پیش داشت. با این حال در سال جدید خورشیدی ورق برگشت و سرخ ها رقبا را یکی بعد از دیگری 
از پیش رو برداشتند. حالا پرسپولیس فاتح لیگ بیست ودوم شده، هشتمین قهرمانی اش در 
لیگ برتر و پانزدهمین جامش در همه مسابقات سراسری را جشن گرفته و دوباره 

سر به طاق آسمان زده است. دگردیســی پرسپولیس در مسابقات 
انتهایی فصــل و همینطور قهرمانی ایــن تیم در پایان 
یک لیگ فشرده و پرتب و تاب، حتما اسراری 
 دارد که مرور بعضی از آنها خالی از 

لطف نیست.

ترکیب قدرتمندتر
آنچه از ابتدای لیگ به طور مکرر مورد تأکید قرار گرفت، سرانجام ارزش و اهمیت خودش را در هفته های پایانی فصل 
نشان داد. حقیقت آن است که پرسپولیس نسبت به ســایر تیم های لیگ برتر ترکیب قدرتمندتری در اختیار داشت. 
از نظر بضاعت انسانی، شاید فقط سپاهان را می شد با پرسپولیس مقایسه کرد. این تیم درون دروازه بهترین گلر ایران 
را داشــت؛ علیرضا بیرانوند. در خط دفاعی مرتضی پورعلی گنجی و دانیال اســماعیلی فر ملی پوش بازی می کردند و 
البته گولسیانی که مدافع باثبات و خوبی اســت. یحیی گل محمدی در پست هافبک دفاعی 3 مدعی داشت؛ از کمال 
کامیابی نیای باتجربه تا میلاد سرلک ملی پوش و سینا اسدبیگی مستعد. اوج دارایی پرسپولیس اما در بخش هافبک های 
هجومی بود؛ جایی که از وحید امیری و مهدی ترابی دائما ملی پوش تا ســروش رفیعی، سعید صادقی، امید عالیشاه، 
سیامک نعمتی و... در اختیار کادرفنی بودند. در خط حمله هم که شاید قوای بقیه خطوط را نداشت، اوایل فصل یورگن 
لوکادیا گل های خوبی زد و اواخر فصل عیسی آل کثیر بموقع خوب شد و به کار پرسپولیس آمد. بنابراین قهرمانی تیمی 

با این ترکیب، نه آنقدرها عجیب است و نه به دست های پشت پرده نیاز دارد.

گل های خورده اندک
در لیگی مثل لیگ ایران که اساسا کم گل است و میانگین گل های رد و بدل شده در هر بازی حتی به عدد2 نمی رسد، کم گل 
خوردن بخش مهمی از موفقیت را تشکیل می دهد. مثلا فرض کنید تیمی مثل آلومینیوم اراک فقط 8بازی این فصلش را 
برده و تنها 20گل در 30بازی زده، اما چون خط دفاعی خوبی داشته و فقط 15گل خورده، فصل را در رده هشتم جدول به 
پایان برده است. پس به زبان ساده پرسپولیس پارسال قهرمان نشد، چون 21گل خورد و امسال قهرمان شد، چون فقط 13گل 

دریافت کرد. استقلال هم پارسال قهرمان شد، چون تنها 10گل خورد، امسال اما قهرمان نشد، چون 22گل دریافت کرد.

تغییر روش حیاتی
درنهایت یکی از مهم ترین عوامل قهرمانی پرســپولیس، تغییــر تاکتیک بموقع یحیی گل محمدی بود. ســرمربی 
سرخپوشان که خیلی مواقع به خاطر اســتفاده از 2 هافبک دفاعی مورد انتقاد قرار می گرفت، بعد از باخت به سپاهان 
دست به جسارت بزرگی زد و به سیســتم بازی با یک هافبک دفاعی رو آورد. این تغییر روش، به شدت به پرسپولیس 
کمک کرد و باعث شد قوای هجومی سرخ ها زهر بیشتری پیدا کند. یحیی که اغلب اوقات در دربی دچار ترس و احتیاط 
مفرط می شد، حتی برابر بهترین خط حمله لیگ هم با یک هافبک دفاعی بازی کرد و مزدش را با پیروزی سرنوشت ساز 

بر استقلال گرفت. بله؛ این داستان پرسپولیس بود.

حمله 
هاشمیان 
به 
فدراسیون 
فوتبال
رفتار شما در  شأن یک مربی 
که برای ایران زحمت کشیده 
نیست. چرا پاسخ نامه هایم را 
نمی دهید؟

النی کاپوجیانی دیروز بیش از هر چیزی یک جمله را تکرار کرد؛ برای اینکه 
بسکتبال زنان ایران سروسامان بگیرد، به زمان و سرمایه گذاری نیاز است. 
النی مربی یونانی است که به عنوان سرمربی خارجی، تیم ملی بسکتبال زنان 
را در دست گرفته. مردادماه امسال مسابقات دسته2 آسیا در تایلند برگزار 
می شود و مهم ترین خواسته از النی صعود تیم به دسته یک است. اینکه در این 
فرصت کم این اتفاق می افتد یا نه، سؤالی است که کسی هنوز جوابی برایش 
ندارد. اما اگر هدف اصلی این بوده چرا فدراســیون زودتر از این اقدام نکرده 
است؟ این سؤالی بود که باید مسئولان فدراسیون جواب می دادند اما کسی 

از فدراسیونی ها کنار دست النی نبود.
چند ســالی اســت که بســکتبال زنان ایران به دنبال صعود از دسته2 به 
دسته یک آســیا اســت. در این مدت چند مربی جابه جا شده اند و نسخه 
آخر هم استخدام مربی خارجی بوده اســت. زنان استقبال خوبی از النی 
داشته اند. همین که مربیان سابق تیم ملی حاضر شده اند کنار دست او 
باشند، نشــان از تأیید او دارد. فرناز طائرپور یکی از این مربیان 
اســت که با ذوق از النی تعریف می کنــد: »کارش خیلی 
خوب است. خود من با این همه ســابقه مربیگری از او 
یاد می گیرم.« اما در این 3ماه کاری می شود انجام داد؟ 
النی زمان بیشتری می خواهد: »3ماه فرصت دارم و 
تضمین می دهم تأثیرات خوبی در روند بازی های 
بازیکنان داشته باشم. برنامه ما بلندمدت نیست، 
ولی اگر زمان بیشتری داشته باشیم، تأثیرگذاری 
هم بیشتر خواهد بود. فعلا تمرکز روی مسابقات 

کاپ آسیاست.«
النی در مسابقات غرب آســیا با بسکتبال ایران 
آشنا شده، زمانی که خودش مربی تیم لبنانی بود و 

تیم بهمن با مربیگری طائرپور در مسابقات شرکت کرده بود. او با اطلاعات 
بیشتری که از بازیکنان به دست آورده، حالا از آنها تعریف می کند: »بازیکنان 
خیلی خوب هستند، پتانسیل بالایی دارند، منظم هستند و مشتاق یادگیری 
اما باید عادت هایشــان را بیشتر تغییر بدهیم.« النی ســابقه مربیگری در 
باشگاه های یونان را دارد و با المپیاکوس به قهرمانی لیگ این کشور رسیده 
است. او حالا تیمی را به دســت گرفته که در سطح2آسیا بازی می کند. آیا 
تیم جدید برای او جذابیتی دارد؟ »بسکتبال متفاوت نیست، ذهنیت و تفکر 
است که متفاوت است. در ایران بازیکنان عاشق بسکتبال و تمرین هستند 
اما مشکل اینجاست که یک مقدار فرمان پذیری و منیتشان نسبت به قوانین 
سخت تر است. من سرزنش شان نمی کنم اما باید قوانین را بهتر برایشان جا 
بیندازیم.« النی یک خواسته مهم دارد، خواسته ای که در ورزش ایران بارها 
به آن اشاره شده است: »با جرأت می گویم اگر در ایران کسی در بسکتبال 
ســرمایه گذاری کند و صبور باشــد، حتی اینجا از اروپا هم بهتر می شود. 

بسکتبال زنان ایران زمان و برنامه لازم دارد.«
سرمربی جدید تیم ملی، رقابت در آســیا را هم عادلانه نمی داند: »خیلی از 
تیم هایی که در مسابقات آسیایی حضور دارند، از بازیکنان دوتابعیتی استفاده 
می کنند. مثلا اردن بازیکنان دوتابعیتی دارد که در NBA بازی می کنند. اگر 
ما هم بتوانیم از این شرایط استفاده کنیم، خوب است. پیشنهاد داده ام که از 
بازیکنان ایرانی مقیم در کشورهای دیگر کمک بگیریم. شاید این کار شدنی 
نباشد اما این هم عادلانه نیست که تیم من که یک تیم کاملا ایرانی است به 

مصاف تیم هایی برود که بازیکنان کشورهای دیگر را هم دارند.«
کار کردن در ایران برای النی چه چالش هایی دارد؟ او برای این سؤال هم جواب 
جالبی دارد: »برای یک مربی حرفه ای همه  چیز می تواند چالش محسوب شود. 
حضور در خود تیم ملی ایران چالش است. کار با تیم باشگاهی هم یک چالش 

است. وقتی چالش ها تمام شوند باید خانه نشین شویم.«

صبور باشيد و سرمایه گذاری کنید
کاپوجیانی یونانی که تا آخر مرداد و تا پایان کاپ آسیا سرمربی تیم ملی بسکتبال زنان است 

می گوید اگر سرمایه گذاری بلند مدت باشد، بسکتبال ایران از اروپا هم بهتر می شود

 وحید هاشمیان از رفتاری که فدراسیون فوتبال با 
او کرده، شاکی است. این ملی پوش سابق فوتبال 
ایران در دوره ســرمربیگری مارک ویلموتس و 
دراگان اســکوچیچ در تیم ملی دستیار این دو 
مربی خارجی بود اما بعد از برکناری اسکوچیچ، 
فدراســیون عذر او را هم خواست. هاشمیان اما 
از این گله مند است که فدراسیون فوتبال هرگز 
با او تسویه حساب نکرده و حتی پاسخ نامه ها و 
درخواســت هایش را هم نمی دهد. هاشمیان به 
همشهری آنلاین می گوید: »چه داخل ایران و چه 
خارج از ایران و چه در مدتی که مربیگری را شروع 
کرده ام، این یکــی از تلخ ترین و بی رحمانه ترین 
اتفاقاتی بود که برایم افتاد. اینکه یک گروهی را 
بخواهند تغییر دهند، در تمــام دنیا وجود دارد. 
بالاخره یک مربی عوض می شــود ولی ما چند 
موضوع داریم؛ اینکه چرا عوض شــدیم و نحوه 
عوض شدن مان چگونه بود؟ من خودم سال ها در 
تیم های مختلف بازی کرده ام. تیم های پایه  هم 
بوده ام یا همین تیم هایی که من در آنها مربیگری 

کرده ام، هر دفعه که از این تیم جدا شده ام، کادر 
فنی را دعوت کردند، جایزه دادند، خداحافظی و 
تقدیر کردند؛ حتی اگر نتایج بد بوده باشد. ولی در 

این نوع برکناری هیچ کس با من تماس نگرفت.«

   برایم بلیت گرفتند گفتند بروید!
هاشــمیان در ادامه خبر می دهد که فدراسیون 
با همه دســتیاران خارجی تسویه حساب کرده 
و قربانعلی، مربی بدنساز تیم ملی هم خودش با 
حضور در فدراسیون تسویه حسابش را گرفته 
است اما با وجود این، اقدامی برای تسویه حساب 
با هاشــمیان صورت نگرفته است: »یک نامه به 
آقای تاج دادم و برای او نوشــتم که وضعیت من 
را مشــخص کنید. همانطور که می دانید، وقتی 
یک مربی قرارداد دارد نمی تواند بگذارد و برود. 
یک نامه برای آقای تاج فرستادم که این نامه در 
دبیرخانه ثبت شده است. مجددا پیش از اینکه 
به آلمان سفر کنم، نامه دوم را ارسال کردم. همه 
اینها ثبت شده است. در این نامه نوشتم که آقای 

تاج لطفا وضعیت من را مشخص کنید. من باید 
بروم و اگر می خواهید، ادامه کار را به من بگویید، 
اگر نمی خواهید، برایم بلیت برگشت بگیرید و 
وضعیت من را مشخص کنید. در نامه ام تأکید کرده 
بودم که هر زمان شما بگویید، برمی گردم. تنها 
جواب فدراسیون این بود که یک نفر از تشریفات 
فدراسیون با من تماس گرفت و برایم بلیت گرفت 

و گفت که شما می توانید بروید!«

   پول نداریم به شما بدهیم
نامه نگاری های وحید هاشــمیان با فدراسیون 
در نهایت حاصلی نداشته و در نهایت به تماسی 
عجیب با وکیل او منتهی شده است: »شخصی به 
نام آقای فغان پور به وکیل من گفته بود که قرارداد 
وحید ســی ام مرداد باطل شده است! یعنی شما 
تصور کنید آقای تاج هشــتم شهریور به عنوان 
رئیس فدراسیون انتخاب شــد و ما تا آن زمان 
داشتیم کار می کردیم. من سر کار بودم و بازی های 
لیگ را می دیدم، چگونه بوده که قرارداد ما فسخ 

شده است ولی ما از آن اطلاع نداریم؟ او گفت که 
پول هم نداریم که به شما بدهیم!«

   شما می خواهید آینده سازی کنید؟
هاشــمیان خطاب به رئیس فدراسیون فوتبال 
کشورمان می گوید: »شما می خواهید برای فوتبال 
ایران آینده سازی کنید. این چگونه آینده سازی 
است؟ این رفتار در  شأن یک بازیکن ملی و یک 
مربی که برای ایران زحمت کشــیده، نیســت. 
فدراسیون فوتبال ایران قراردادی نوشته است 
و هر کدام از طرفین قرارداد آن را فســخ کند، 
باید ۳ماه خســارت بدهد. این قانون را خودتان 
گذاشتید. آیا برای اینکه شما بخواهید یک  ماه 
در حقوق یک شــخص صرفه جویی کنید، باید 
دروغ بگویید و تاریخ ۳0مرداد را زمان فسخ اعلام 
کنید؟ درصورتی که ما تا آقای کی روش بیاید، کار 
می کردیم. آیا این حرکت ها حرکتی زننده نیست؟ 
من واقعا از اینکه در جام جهانی نبودیم، ناراحت 

شدم و برای این افراد واقعا متأسفم.«

ادامه از 
صفحه1۳

   به نظر می رسد بازی با سپاهان و 
باختی که در ورزشــگاه آزادی داشتید، یک 

نقطه انفجار برای پرسپولیس بود؟
بعد از باخت به ســپاهان خیلی ها گفتند کار پرسپولیس تمام شد و ما 
دیگر قهرمان نمی شــویم. ما بعد از بازگشت به تمرینات قرار گذاشتیم 
همه بازی ها را ببریم و حتی اگر قهرمان هم نشویم، حداقل به خودمان 
می گوییم که تلاش کردیم اما نشد. ما حتی اندازه یک تیم، بازیکنِ در 
خطر محرومیت داشتیم ولی در همه بازی ها فقط میلاد سرلک در دربی 
کارت گرفت و بازی را از دست داد. این نشان داد که روی کارمان تمرکز 
داشتیم و زمانی که سپاهان به ملوان امتیاز داد، همه  چیز دوباره در اختیار 
ما قرار گرفت. ما در لیگ امسال واقعا تلاش کردیم، سختی کشیدیم و 
این قهرمانی خیلی به ما چسبید. پرســپولیس شایسته ترین تیم برای 

قهرمانی بود.
 

   در این چند هفته توسط استقلال و سپاهان 2رقیب 
جدی تان با هجمه های مختلفی روبه رو شدید.

ما در یک مقطع با از دست دادن چند امتیاز مهم، در رده سوم قرار گرفتیم، 
پس چرا آن زمان حرفی توســط آنها زده نمی شد؟ عد ه ای می خواهند با 
مطرح کردن برخی مسائل به شعور فوتبالی ها توهین کنند ولی فکر می کنم 
مردم ما خیلی خوب فوتبال را می فهمند. ما توجهی به حرف های مسخره 
نداشتیم و تمرکزمان روی کار خودمان بود. پرسپولیس 8بازی آخر خودش 

را برده و این قدرت و کیفیت فنی تیم را نشان می دهد.
 

   ســاپینتو هم در پایان لیگ گفت که به پرسپولیس 
تبریک نمی گوید چون لایق قهرمانی نبود.

ما نیازی به تبریک گفتن سرمربی تیم حریف و رقیبان  مان نداریم. وظیفه 
ما این بود که کار خودمان را انجام دهیم و خوشحالم که قهرمان شدیم. آمار 

و کیفیت یک تیم همه  چیز را نشان می دهد.
 

   می توان گفت که از لحاظ فردی، این بهترین فصل تو بود؟
من چند سال پیش هم در یک فصل 11 یا 12 گل برای پرسپولیس زدم. 
امسال هم 7گل زدم و 8پاس گل دادم، اگر هم خوب بودم به خاطر عملکرد 

تیم است. وقتی تیم خوب باشد عملکرد بازیکن هم به چشم می آید.

   بازگشت هواداران به ورزشگاه ها هم کمک زیادی به 
شما کرد، درست است؟

شک نکنید همینطور است. در بازی با پیکان کارمان گره خورده بود و با 
تشویق و فشار هواداران به گل رسیدیم. آنها در بهترین زمان ممکن تیم را 

حمایت کردند و انرژی فوق العاده ای به ما دادند.
 

   چند  ماه پیش در صفحات مجازی مورد هجمه های 
شــدیدی قرار گرفتی. آیا این موضوع روی تو تأثیر منفی 

گذاشت؟
همه  چیز فقط مجازی بود. من در ایران زندگی می کنم و می دانم واقعیت 
چه چیزی است. من به این مسائل اهمیتی نمی دادم و می دانستم خیلی 
از چیزها فیک است و برخی هم دوست داشتند تمرکز من و تیم را به هم 

بریزند.
 

   مثل اینکه مدت ها در اینستاگرام فعالیت نداشتی؟
بله، ما موقعیت حساسی در لیگ داشتیم و تصمیم اکثر بازیکنان این بود 

که کمتر در فضای مجازی باشیم.
 

   یحیی گل محمدی هم در ایــن فصل یک عملکرد 
فوق العاده از خودش به یادگار گذاشت. در مورد نقش او در این 

قهرمانی صحبت می کنی؟
او نیازی به تعریف من ندارد. در بین 4تیم اول جدول فقط پرســپولیس 
مربــی ایرانی داشــت و 3تیم دیگر مربــی خارجی داشــتند اما یحیی 
گل محمدی پرسپولیس را قهرمان کرد. او ثابت کرد از مربیان بسیار خوب 
لیگ برتر است. ما با آقایحیی یک کار نیمه تمام داریم و آن هم قهرمانی در 

آسیا ست که امیدوارم یک روز به این عنوان برسیم.
 

   بیرانوند هم فصل خوبی را در پرسپولیس سپری کرد 
و نقش مهمی در قهرمانی داشت، قبول داری؟

بله، ما بازی سازی را از عقب شــروع می کنیم و فراموش نکنید که بدون 
زیر توپ زدن یا به اصطلاح فوتبالی ها »بزن زیرش« قهرمان شدیم. در این 
شــرایط بیرانوند که بازی با پای خوبی دارد، خیلی به ما کمک کرد. او در 

خط دروازه یک مهره قابل اطمینان است.

    فصل بعــد هم در 
پرسپولیس هستی؟

من فصــل بعد هم با پرســپولیس 
قرارداد دارم.

 
   فکــر می کنــی یحیی 

گل محمدی هم در پرسپولیس بماند؟
آقایحیی هم قرارداد دارد. ما دوست داریم که او همچنان در پرسپولیس 

بماند.
 

   مرادمند هفته گذشــته در یــک مصاحبه گفت 
پرسپولیسی ها  بترسند از اینکه در فینال جام حذفی به استقلال 

بخورند. در این مورد چه نظری داری؟
جوابی برای حرف های مرادمند ندارم. اگر به فینال رفتیم و با اســتقلال 

روبه رو شدیم، تلاش می کنیم که برنده شویم.
 

   در مورد شرایط تیم ملی بعد از آمدن امیر قلعه نویی 
چه صحبتی داری؟

ما باید از آقای قلعه نویی حمایت کنیم و بهترین امکانات ممکن را در اختیار 
سرمربی قرار دهیم. امیدوارم که در جام ملت ها شرایط خوبی داشته باشیم 

و قهرمان شویم.
 

   به نظر تو شانس قهرمانی داریم؟
چرا نداشته باشیم؟ ما ایران هستیم و هیچ وقت کم نمی آوریم.

 
   خیلی ها از فدراسیون بابت کنار گذاشتن اسکوچیچ 
و آوردن کی روش، انتقاد کردند. فکر می کنی تصمیم فدراسیون 

درست بود؟
من در زمان آقای اسکوچیچ بازی نمی کردم و ایشان به 

من میدان نمی داد. با آمدن کی روش شرایط تغییر 
کرد و من در جام جهانــی بازی کردم. هر 2مربی 
برای تیم ملی زحمت کشیدند و برایشان آرزوی 

موفقیت دارم.
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ترابي، بازیکن تأثیرگذار پرسپولیس مدعي است بازیکنان این تیم با آقایحیي یک کار 
نیمه تمام دارند و آن هم قهرماني در آسیاست که امیدوار است روزي به آن برسند


